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Kaupunginvaltuusto 13.06.2022 § 79 

  

Puheenjohtaja Paula Werning esitteli valtuutettujen Heli Koposen ja 
Mika Bymanin jättämän seuraavan valtuustoaloitteen: 

”Kouvolan kaupunki on nostanut sateenkaarilipun salkoon ensimmäisen 
kerran seksuaali- ja sukupuolivähemmistöjen puolesta vuonna 2019 
kaupungissa järjestetyn Kouvola Pride -tapahtuman yhteydessä. 
Liputus oli merkittävä ele ja antoi vahvan viestin siitä, että Kouvolan 
kaupunki tunnistaa kaupunkilaisten moninaisuuden eikä pelkää osoittaa 
tukeaan julkisesti. 

Liputuksen kytkeminen pelkästään Kouvolan kaupunkiorganisaation 
ulkopuolisten toimijoiden järjestämien tapahtumien varaan on kuitenkin 
ongelmallista, sillä Kouvolassa asuvien seksuaali- ja 
sukupuolivähemmistöjen olemassaolo ei riipu siitä, järjestetäänkö 
kaupungissa pride-kulkuetta tai muita LGBTQIA-tapahtumia. Erilaisten 
tapahtumien järjestäminen ja toteutuminen eivät ole 
itsestäänselvyyksiä, joiden varaan niinkin merkityksellisen teon kuin 
yhdenvertaisuutta juhlistavan pride-liputuksen voi jättää. 

Kouvolan kaupungin sitoutuminen vuosittaiseen liputukseen olisi 
merkityksellinen myös toisesta, huomattavasti synkemmästä syystä. 
Vuoden 2019 historiallinen liputus päättyi siihen, että sateenkaarilippu 
varastettiin kaupungintalon lipputangosta ja poltettiin, ja sen palaneet 
riekaleet ripustettiin kaupungintalon edustalle. Teko todisti, että 
seksuaali- ja sukupuolivähemmistöjen olemassaolon ja oikeuksien 
avoin tunnustaminen koetaan Kouvolassa edelleen uhkana. 

Huolehtimalla liputuksesta omatoimisesti Kouvolan kaupunki lähettäisi 
suoraselkäisen sanoman: "Kouvolan kaupunki puolustaa pystypäin 
kaikkien kaupunkilaisten oikeutta olla ja elää omana itsenään. Me 
olemme kaupunki, jossa on tilaa ja turvaa kaikille." 

Me allekirjoittaneet esitämme, että Kouvolan kaupunki järjestää 
vuosittaisen pride-liputuksen riippumatta siitä, järjestetäänkö 
kaupungissa varsinaista prideä tai muita vastaavia tapahtumia.” 

Kaupunginvaltuuston päätös: 

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen val-
misteltavaksi. 

___________  

 



 

Kaupunginhallitus 19.12.2022 § 355 

      

Valmistelija: toimitilajohtaja Katja Ahola, puh 020 615 9013, 
katja.e.ahola(at)kouvola.fi 

Kouvolan kaupunki on hankkinut 2 kpl uusia sateenkaarilippuja 
kesäkuussa 2022 ja liputtanut Helsinki Priden ajankohtana. Jatkossa 
Kouvolan kaupunki järjestää vuosittaisen pride-liputuksen riippumatta 
siitä, järjestetäänkö kaupungissa varsinaista Prideä tai muita vastaavia 
tapahtumia. 

Lisätietoja: toimitilajohtaja Katja Ahola, puh 020 615 9013, 
katja.e.ahola(at)kouvola.fi 

Kaupunginjohtajan ehdotus: 

Kaupunginhallitus päättää antaa valtuustoaloitteeseen yllä olevan 
vastauksen. 

Kaupunginhallituksen ehdotus kaupunginvaltuustolle: 

Kaupunginvaltuusto päättää merkitä valtuustoaloitteeseen saadun 
vastauksen tiedoksi ja toteaa lisäksi, ettei aloite anna aihetta muihin 
kuin vastauksessa mainittuihin toimenpiteisiin ja että valtuustoaloite on 
käsitelty loppuun. 

Asian käsittely: 

Keskustelun aikana kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jouko 
Leppänen teki Markku Pakkasen, Miia Wittingin, Ukko Bambergin ja 
Milla Raunion kannattamana ehdotuksen, että asia palautetaan 
uudelleen valmisteltavaksi. 

Koska oli tehty kannatettu esitys asian palauttamisesta uudelleen 
valmisteltavaksi, puheenjohtaja teki seuraavan äänestysesityksen: Ne, 
jotka kannattavat asian käsittelyn jatkamista tässä kokouksessa, 
äänestävät ”jaa”, ja ne, jotka kannattavat asian palauttamista uudelleen 
valmisteltavaksi, äänestävät ”ei”. Puheenjohtaja esitti, että äänestys 
toimitetaan nimenhuutona. Puheenjohtajan esitykset hyväksyttiin.  

Äänestyksessä annettiin 3 jaa-ääntä (Hovi, Kekki, Aikio) ja 10 ei-ääntä 
(Nyberg, Bamberg, Karvonen, Raunio, Witting, Patjas, Villikka, Varjola, 
Pakkanen, Leppänen). Puheenjohtaja totesi ehdotuksen asian 
palauttamisesta uudelleen valmisteltavaksi tulleen hyväksytyksi. 

Kaupunginhallituksen päätös: 

Kaupunginhallitus päätti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi. 

____________ 


